

Lokalrådsmøde mandag d. 15 maj 2023 kl. 18

Mødested: Vibshedevej 4 7620 Lemvig

Deltagere: Anni Juhl Jørgensen (AJJ), Anni Ooppelstrup Blohm (AOB), Inger Skov (IS), Poul Nold Jensen (PNJ), Ove Hessellund Pedersen (OHP), Dorte Eastwood (DE) Conni Led Andersen (CLA), Peter Madsen (PM)

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

2. Valg af referent

Da det ikke lykkedes at vælge en fast referent, blev det denne gang IS. Til næste møde medbringer Anni O PC mhp. at skrive referat.

3. Siden sidst

AJJ byder CLA velkommen og orienterer om kørselsgodtgørelse m.v.

Post tilgået formanden

AJJ sender velkomstbreve til Conni og Ove

Nyt fra FR

Det er to puljer med udlodningsmidler Lokale og Nationale, ansøgningsfrist 15.juni.

REKU-møde

AJJ orienterer. Der er lavet statistik på deltagerne på generalforsamlingerne.

FR generalforsamling AJJ orienterer, hvem der blev valgt til bestyrelsen, dette kan ses på hjemmesiden.

Fredningssager

PM har været ude til to sager

Landsskue

AO orienterer. Den endelige vagtplan er ikke færdig. Indretning af teltet er aftalt.

Andet

AJJ efterlyser emner til landsseminaret i Billund, her foreslår DE "Hegning"

DE har spurgt Naturstyrelsen om forskellen på heste og kreaturer til afgræsning mht EU lovgivning vedrørende PFAS, svaret var, at der i Danmark ikke er nogen stor tradition for at spise hestekød, hvorfor højere grænseværdier kan tolereres.

AO orienterer om at der er indsendt høringsvar, til muslingeopdræt i Limfjorden, det er et stort problem for badende og sejlere. AO fik god og hurtig hjælp fra en konsulent fra FR.

4. Temagruppe Limfjorden

PM orienterer, han har ikke hørt fra dem, vil prøve at tage kontakt til dem.

5. Nyt fra Naturparker/Nationalparker/Geopark

Indvielse af Naturparkcenter Torsminde, nye lokaler og udstilling, vi deltog ikke.

AO orienterer om Naturpark Flynder sø, her har Projektlederen involveret et firma Norrøn til ideudvikling, AO mener at projektgruppen også skal have mulighed for at komme med ideer. Vedrørende Naturnationalparker så er der intet nyt, alt er sat i bero.

Geopark: intet nyt. Det er ikke lykkedes at få et møde med Karen Louise, dette forsøges fortsat.

6. Nyt fra Brugerråd/ Grupper/LAG

PM orienterer om møde i kystvandrådet under Limfjordsrådet, der er lavet arbejdsgruppe mhp at forbedre vandkvaliteten.

PM orienterer om COOP Skoven, intet nyt.

DE har deltaget i online møde i Naturgruppen i FR, dette fungerede ikke godt da der var mange deltagere der ikke kunne høre hvad der blev sagt.

7. Grønt flag

Der er tildelt grønt flag til institutioner i Skive og Viborg.

8. Blå Flag

Der er flaghejsning i Torsminde d. 5 juni AO og evt Inger deltager samt ved Limfjordscamping i Ålbæk d, 10 juni AO deltager.

9. Udlodningsmidler

Vedrørende Udlodningsmidler så er det en god ide at invitere dem der har fået til årsmøde, så de kan fortælle om det.

IS orienterer om projekt ved Lemvig sø som hun vil prøve at søge midler til.

10. Snak om muligt sommermøde eller andet for vores medlemmer. Eller emner vi skal arbejde med

Der er ikke rigtig nogen der brænder for det. Det er svært at samle folk.

11. Årsmøde 2024

Forslag til dato sted og emne

Stedet skifter mellem kommunerne i 2024 er det i Lemvig. PM foreslår det bliver en fast uge hvert år. Vi bliver enig om at prøve d. 12 marts 2024 IS undersøger om vi evt. kan være på Kystinspektoret. Formøde kl. 17-18 derefter spisning. Mødestart kl 19 med indlæg a`45 min+ 15 min til spørgsmål. Ca. 20-40 deltagere øl/vand og kaffe.

12. Næste møde

Lokalrådsmøde Onsdag d. 16. august i Torsminde evt med deltagelse fra Geopark

Lokalrådsmøde 11.oktober sted ikke fastlagt.

Regionsmøde Torsdag d.25.maj (AJJ+AO)

Formandens time onsdag d. 31. maj

REKU-møde onsdag d. 7. juni

Landsskue torsdag d. 29.juni-lørdag d.1. juli

Formandens time mandag d. 25 september

Lokalbestyrelsesseminar fredag d. 29.september- lørdag d. 30. september

Formandens time onsdag d.10. april 2024

11. Evt.

Intet